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PROTOKÓŁ NR V/XII/15 

z XII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO V KADENCJI 
 

(21.09.2015 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 11
10

 – radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący 

Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – spośród 44 radnych 

Sejmiku Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji zwołanej na podstawie 

art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa 

uczestniczy zgodnie z listą obecności 38 radnych, tym samym stwierdzam 

prawomocność obrad i otwieram XII sesję Sejmiku Województwa Śląskiego V 

kadencji ! Szanowni Państwo ! Jako, że wrzesień w polskiej pamięci 

historycznej jest miesiącem szczególnym – obchodzimy rocznice tragicznych 

wydarzeń związanych z rozpoczęciem II wojny światowej – proszę wszystkich 

o powstanie i uczczenie chwilą ciszy ofiar totalitaryzmu hitlerowskiego i 

stalinowskiego… 

 

…[…]… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – witam serdecznie 

posłów: Panią Aleksandrę Trybuś i Pana Piotra Pyzika. Witam serdecznie ks. 

biskupa Pawła Anweilera, Zwierzchnika Diecezji Cieszyńskiej Kościoła 

Ewangelicko-Augsburskiego, ks. biskupa dr. Mariana Niemca, Zwierzchnika 

Diecezji Katowickiej Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego, a także ks. dr. 

Grzegorza Giemzę, Prezesa Synodu Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w 

Polsce. Witam Zarząd Województwa Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem 

Wojciechem Saługą, witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz, Panią 

Anetę Moczkowską, Sekretarza Województwa. Witam dyrektorów wydziałów 

Urzędu Marszałkowskiego oraz jednostek organizacyjnych Województwa, 

także przedstawicieli mediów, no i najgoręcej witam Szanownych Państwa 

Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego ! 

 

Skład komisji skrutacyjnej – radni: Mirosław Mazur, Julia Kloc, Krystian 

Kiełbasa. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Proponowany porządek obrad: 
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1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Obwodowi Lecznictwa 

Kolejowego – s.p.z.o.z. w Bielsku-Białej (druk V/199). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu w 

Bielsku-Białej (druk V/200). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Pulmonologii i 

Torakochirurgii w Bystrej (druk V/201). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Specjalistycznemu Nr 

2 w Bytomiu (druk V/202). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 4 w Bytomiu (druk V/203). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Specjalistycznemu w 

Chorzowie (druk V/204). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu im. Najświętszej Maryi Panny w Częstochowie (druk 

V/205). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej nad Matką, Dzieckiem i Młodzieżą w Częstochowie 

(druk V/206). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Obwodowi Lecznictwa 

Kolejowego w Gliwicach – SP ZOZ (druk V/207). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi 

Lecznictwa Odwykowego i Zakładowi Opiekuńczo-Leczniczemu w 

Gorzycach (druk V/208). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Centrum 

Pediatrii „Kubalonka” w Istebnej (druk V/209). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Rehabilitacyjnemu dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju (druk V/210). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju (druk V/211). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Beskidzkiemu Zespołowi 

Leczniczo-Rehabilitacyjnemu Szpitalowi Opieki Długoterminowej w 

Jaworzu (druk V/212). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Psychiatrii w 

Katowicach (druk V/213). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Okręgowemu Szpitalowi 

Kolejowemu w Katowicach – s.p.z.o.z. (druk V/214). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi im. Stanisława 

Leszczyńskiego w Katowicach (druk V/215). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi 

Medycyny Pracy w Katowicach (druk V/216). 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Pogotowiu 

Ratunkowemu w Katowicach (druk V/217). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi Wojewódzkich 

Przychodni Specjalistycznych w Katowicach (druk V/218). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Neuropsychiatrycznemu im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu (druk V/219). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Chorób Płuc w 

Orzeszu (druk V/220). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Terapii Nerwic dla 

Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk V/221). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Wojewódzkiemu Szpitalowi Chirurgii Urazowej im. dr. Janusza Daaba w 

Piekarach Śląskich (druk V/222). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Chorób Płuc im. Św. 

Józefa w Pilchowicach (druk V/223). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Państwowemu Szpitalowi dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych w Rybniku (druk V/224). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 3 w Rybniku (druk V/225). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Leczenia Oparzeń 

im. dr. Stanisława Sakiela w Siemianowicach Śląskich (druk V/226). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Rejonowemu Pogotowiu Ratunkowemu w 

Sosnowcu (druk V/227). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Zakładowi Diagnostyki Obrazowej w 

Sosnowcu (druk V/228). 

33. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 5 im. Św. Barbary w Sosnowcu (druk V/229). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu „REPTY” Górnośląskiemu 

Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka w Tarnowskich Górach 

(druk V/230). 

35. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Psychiatrycznemu w Toszku 

(druk V/231). 

36. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Śląskiemu Centrum 

Rehabilitacji i Prewencji w Ustroniu (druk V/232). 

37. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Kolejowemu w Wilkowicach 

Bystrej (druk V/233). 
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38. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Chorób Płuc im. dr. Alojzego Pawelca w Wodzisławiu Śląskim (druk 

V/234). 

39. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk V/238). 

40. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2015 rok (druk V/239). 

41. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych 

na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2015 rok (druk V/240). 

42. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zabrze 

(druk V/235). 

43. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Gliwice 

(druk V/236). 

44. Podjęcie uchwały w sprawie podania do publicznej wiadomości informacji o 

zamiarze i przyczynach połączenia Regionalnego Ośrodka Kultury w 

Katowicach i Śląskiego Centrum Dziedzictwa Kulturowego w Katowicach 

(druk V/237). 

45. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

46. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

47. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – proponuję 

uzupełnienie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie: przyjęcia rezolucji 

o ogłoszeniu roku 2017 Rokiem Reformacji (druk V/242), projektu uchwały w 

sprawie zmiany Statutu Województwa Śląskiego (druk V/241), które po 

przegłosowaniu umieszczone zostaną w porządku obrad jako punkty 3 i 4. 

Ponadto, wpłynął projekt uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela 

Sejmiku Województwa Śląskiego do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego 

przy Śląskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Częstochowie (druk V/243), 

który zostanie rozpatrzony jako ostatni punkt merytoryczny przed 

sprawozdaniem Zarządu. Czy są inne propozycje zmian porządku obrad ? … 

Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia rezolucji o ogłoszeniu roku 2017 Rokiem Reformacji (druk V/242): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Województwa Śląskiego 

(druk V/241): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wskazania przedstawiciela Sejmiku Województwa Śląskiego do Rady 

Społecznej Doradztwa Rolniczego przy Śląskim Ośrodku Doradztwa 

Rolniczego w Częstochowie (druk V/243): 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezolucji o ogłoszeniu roku 2017 

Rokiem Reformacji (druk V/242). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany 

Statutu Województwa Śląskiego (druk V/241). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Obwodowi Lecznictwa 

Kolejowego – s.p.z.o.z. w Bielsku-Białej (druk V/199). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu w 

Bielsku-Białej (druk V/200). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Pulmonologii i 

Torakochirurgii w Bystrej (druk V/201). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Specjalistycznemu Nr 

2 w Bytomiu (druk V/202). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 4 w Bytomiu (druk V/203). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Specjalistycznemu 

w Chorzowie (druk V/204). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu im. Najświętszej Maryi Panny w Częstochowie (druk 

V/205). 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej nad Matką, Dzieckiem i Młodzieżą w Częstochowie 

(druk V/206). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Obwodowi Lecznictwa 

Kolejowego w Gliwicach – SP ZOZ (druk V/207). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi 

Lecznictwa Odwykowego i Zakładowi Opiekuńczo-Leczniczemu w 

Gorzycach (druk V/208). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Centrum 

Pediatrii „Kubalonka” w Istebnej (druk V/209). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Rehabilitacyjnemu dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju (druk V/210). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju (druk V/211). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Beskidzkiemu Zespołowi 

Leczniczo-Rehabilitacyjnemu Szpitalowi Opieki Długoterminowej w 

Jaworzu (druk V/212). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Psychiatrii w 

Katowicach (druk V/213). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Okręgowemu Szpitalowi 

Kolejowemu w Katowicach – s.p.z.o.z. (druk V/214). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi im. Stanisława 

Leszczyńskiego w Katowicach (druk V/215). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi 

Medycyny Pracy w Katowicach (druk V/216). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Pogotowiu 

Ratunkowemu w Katowicach (druk V/217). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi Wojewódzkich 

Przychodni Specjalistycznych w Katowicach (druk V/218). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Neuropsychiatrycznemu im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu (druk V/219). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Chorób Płuc w 

Orzeszu (druk V/220). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Terapii Nerwic dla 

Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk V/221). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Wojewódzkiemu Szpitalowi Chirurgii Urazowej im. dr. Janusza Daaba w 

Piekarach Śląskich (druk V/222). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Chorób Płuc im. 

Św. Józefa w Pilchowicach (druk V/223). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Państwowemu Szpitalowi dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych w Rybniku (druk V/224). 
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31. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu 

Nr 3 w Rybniku (druk V/225). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Leczenia Oparzeń 

im. dr. Stanisława Sakiela w Siemianowicach Śląskich (druk V/226). 

33. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Rejonowemu Pogotowiu Ratunkowemu w 

Sosnowcu (druk V/227). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Zakładowi Diagnostyki Obrazowej w 

Sosnowcu (druk V/228). 

35. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 5 im. Św. Barbary w Sosnowcu (druk V/229). 

36. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu „REPTY” Górnośląskiemu 

Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka w Tarnowskich Górach 

(druk V/230). 

37. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Psychiatrycznemu w Toszku (druk 

V/231). 

38. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Śląskiemu Centrum 

Rehabilitacji i Prewencji w Ustroniu (druk V/232). 

39. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Kolejowemu w Wilkowicach 

Bystrej (druk V/233). 

40. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Chorób Płuc im. dr. Alojzego Pawelca w Wodzisławiu Śląskim (druk 

V/234). 

41. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk V/238). 

42. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2015 rok (druk V/239). 

43. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2015 rok (druk V/240). 

44. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zabrze 

(druk V/235). 

45. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Gliwice 

(druk V/236). 

46. Podjęcie uchwały w sprawie podania do publicznej wiadomości informacji o 

zamiarze i przyczynach połączenia Regionalnego Ośrodka Kultury w 

Katowicach i Śląskiego Centrum Dziedzictwa Kulturowego w Katowicach 

(druk V/237). 
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47. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego przy 

Śląskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Częstochowie (druk V/243). 

48. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

49. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

50. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezolucji o ogłoszeniu roku 

2017 Rokiem Reformacji (druk V/242): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – pozwólcie Państwo, że 

odczytam treść rezolucji: 31 października 1517 roku Marcin Luter ogłaszając 

w Wittenberdze swoje 95 tez przeciwko praktyce odpustów dał początek 

Reformacji. W 2017 roku będziemy obchodzić 500. rocznicę tego 

brzemiennego w skutki wydarzenia. Sejmik Województwa Śląskiego 

postanawia upamiętnić tę rocznicę i ogłosić rok 2017 Rokiem Reformacji. W 

ten sposób pragniemy wyrazić szacunek wobec wszystkich mieszkańców 

województwa śląskiego wyznania ewangelicko-augsburskiego, zgromadzonych 

w dwóch diecezjach: cieszyńskiej i katowickiej, a także wspomnieć ich wkład w 

kulturę i duchowość regionu. 

 

- radny Jerzy Gorzelik – w imieniu inicjatorów, klubu RAŚ, mam zaszczyt 

przedłożyć Sejmikowi projekt uchwały o ustanowieniu roku 2017 Rokiem 

Reformacji w województwie śląskim. Za dwa lata Europa i świat będą 

obchodzić 500. rocznicę ogłoszenia przez augustiańskiego mnicha, dr. 

Marcina Lutra 95 tez, stanowiących odpowiedź na narastającą potrzebę 

naprawy stosunków w kościele. Wydarzenie to było początkiem procesu, który 

trwale odmienił oblicze naszego kontynentu, w tym Śląska i sąsiedniej 

Rzeczypospolitej, procesu zwanego Reformacją. Śląsk i zachodnia Małopolska 

miały w niej swój znaczący udział. Mieszkańcy nie ograniczyli się do biernego 

przyjęcia, ale niejednokrotnie twórczo ją rozwijali. Śląski schwermergeist, 

duch marzycielstwa i niepokoju wyrażający się w poszukiwaniu nowych dróg, 

stał się sławny w całej Europie. Reformacja znalazła tu protektora w osobie 

Jerzego Hohenzollerna, pana na Bytomiu, postaci wielkiego formatu, jednego 

z sygnatariuszy konfesji augsburskiej na Sejmie Rzeszy w roku 1530. W dobie 

wyznaniowych sporów śląski protestantyzm wydał postaci tej miary co Jerzy 

Trzanowski z Cieszyna, zwany słowiańskim Lutrem, czy Walenty Roździeński 

autor poematu Officina ferraria. Rzeczpospolita natomiast dała świadectwo 

tolerancji, przyjmując przybyszów z sąsiedniego Śląska, którzy uchodząc 

przez habsburskimi prześladowaniami znajdowali tu spokojną przystań i 

możliwość swobodnego praktykowania ewangelickiego kultu. Mieli też 
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ewangelicy doniosły udział w dziele modernizacji obydwu krajów 

współtworzących obecnie województwo śląskie. Rodziny Hochberg, Tiele-

Winckler, Henckel von Donnersmarck, założyciele miasta Katowice, które 

obchodzi 150. urodziny – oni na Górnym Śląsku, Dietlowie i Schoenowie w 

Zagłębiu, Adolf Gustaw Franke i Bernard Ludwig Hantke w Częstochowie 

wnieśli decydujący wkład w rozwój przemysłu na tym obszarze. Rok 

Reformacji będzie wielką okazją opowiedzieć tę historię mieszkańcom 

województwa, Polski, Europy, by przypomnieć postaci i miejsca, jak leśne 

kościoły z czasów religijnych prześladowań, cieszyński Kościół Jezusowy, 

zwany niegdyś kościołem-matką wielu krajów, bielski Syjon z jedynym w 

Polsce pomnikiem Marcina Lutra, czy częstochowska parafia ewangelicko-

augsburska, w której w 1945 roku ukonstytuowały się pierwsze powojenne 

władze Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w Polsce. Będzie to okazja by 

uhonorować obecność i wkład luteran, kalwinów, braci morawskich, 

uczestników ruchu staroluterskiego, czy członków Kościoła Wyznającego, 

który w dobie narodowosocjalistycznej dyktatury w Niemczech był 

chrześcijańskim głosem sumień, także na Górnym Śląsku. Dziś w dwóch 

diecezjach kościoła ewangelicko-augsburskiego, które mają swoją siedzibę na 

terenie województwa śląskiego żyje blisko 50 tys. wiernych, a więc 

zdecydowana większość ogółu wiernych w Rzeczypospolitej. Po 

doświadczeniach XX wieku ewangelicy stanowią nieliczną mniejszość 

wyznaniową, statystyki nie oddają jednak prawdy o ewangelickiej obecności. 

W roku 1675 poeta Henrich Mühlpfort pisał o Śląsku: jestem dla Ślązaków 

kwiatem i ozdobą ziemi, gwiazdą świata, jestem szmaragdem Europy, 

prawdziwą królową krain. Niech Rok Reformacji będzie okazją do odbudowy 

naszych regionalnych wspólnot na fundamencie owej śląskiej różnorodności i 

w duchu słynnej niegdyś tolerancji Rzeczypospolitej. 

 

- radny Jarosław Makowski – skoncentruję się na tym co może przynieść Rok 

Reformacji dla ewangelików jak i katolików. Na Sejmie w Wormacji w 1521 

roku Marcin Luter stojąc przed trybunałem, który miał go zmusić do 

odwołania tez i spalenia książek, powiedział: nie mogę się ich wyrzec i nie 

wyrzeknę, tak stoję, inaczej nie mogę. Mając na względzie historię Śląska, 

historię ludzi tu mieszkających, wydaje się że i my nie możemy mieć innego 

stanowiska, stąd w imieniu klubu PO proszę o poparcie uchwały, by rok 2017 

był Rokiem Reformacji w naszym regionie. Jak trudno sobie wyobrazić Śląsk 

bez kopalń i przemysłu, tak trudno sobie wyobrazić Śląsk bez Reformacji, bez 

duchowych braci i sióstr Marcina Lutra. Myślę i o obecnych tu duchownych i 

naszych kolegach. Luteranie są naszymi sąsiadami, przyjaciółmi, 

współmałżonkami. Ogłaszając Rok Reformacji pokazujemy, że Śląsk jest 

różnorodny, pluralistyczny, że tego się nie wstydzimy, uznajemy to za 

bogactwo. Ludzie mieszkający w regionie według słów prof. Kadłubka 

reprezentują otwartą opcję śląską. Dobre społeczeństwo poznaje się po tym 
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jak traktuje mniejszości. To społeczeństwo, które szanuje i troszczy się o 

prawa mniejszości. Nie ma porozumienia między wspólnotami, jeśli nie ma go 

między religiami i nie ma porozumienia między religiami, jeśli nie ma 

dysputy. Rok Reformacji jest szansą na pokazanie jak należąc do różnych 

wspólnot możemy szukać tego co łączy. Jednym z głównych miast, w którym 

organizowane będą obchody jest Cieszyn. Na koniec chciałbym zaprosić tu 

pisarza, Jerzego Pilcha. Państwo zapewne wiedzą jak ironiczny ma stosunek 

do rzeczywistości, także do swojej tożsamości ...polski luter jest w tej sytuacji, 

że jego sąsiedzi wszyscy od wieków wierzą inaczej. Jest to sytuacja tragiczna, 

tym bardziej, że żadne z otaczających nas plemion, w osaczeniu których 

żyjemy, żadnej specjalnej krzywdy nam nie wyrządziło. Raz Prezydent Wałęsa 

napisał list, w którym użył frazy: bardzo bracia innowiercy jesteście bliscy 

nam Polakom. Nie zmyliśmy tej hańby krwią, mieszkającym za ścianą 

katolikom włos z głowy nie spadł... Proszę Wysoki Sejmik o poparcie uchwały. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- ks. biskup Marian Niemiec, Zwierzchnik Diecezji Katowickiej Kościoła 

Ewangelicko-Augsburskiego – Szanowni Państwo ! Nie ukrywam, że 

przygotowywałem się by stanąć przed wami, natomiast teraz jestem 

wzruszony tym co dane mi było przeżyć przed chwilą, tą jednomyślnością 

przy podejmowaniu rezolucji. Dlatego w mieniu Biskupa Kościoła, Jerzego 

Samca, obecnych tu duchownych, a przede wszystkim w imieniu 

kilkudziesięciu tysięcy ewangelików, mieszkańców naszego województwa, 

pragnę złożyć serdeczne podziękowania. Jak powiedziano w 1517 roku 

Marcin Luter ogłosił, przybił do drzwi kościoła zamkowego w Wittenberdze 

95 tez, które dotyczyły nadużyć w kościele zachodnim, głównie sprzedaży 

odpustów. Ogłoszenie tez nie od razu zmieniło kościelną rzeczywistość, bo 

wielu reformatorów już przed Lutrem postulowało reformę kościoła i z 

pewnością zostaną oni w Roku Reformacji również wspomniani. Wystąpienie 

wittenberskiego reformatora z jednej strony wpisywało się w pasmo długich 

dążeń do odnowy religijnej, jednak Reformacja nie była w sferze religijnej 

radykalną rebelią, ale wyrażała tęsknotę za ewangelią. W krajach, do których 

dotarła dzięki wynalazkowi druku nastąpiło religijne przebudzenie i 

niespotykany rozwój kultury. Bardzo szybko dotarła na Śląsk, nabożeństwa 

odprawiane były w językach narodowych, zwracano uwagę na edukację. Jest 

pewne, że ewangelicy wnosili w ciągu pięciu wieków wkład w rozwój tej 

ziemi. Ogłoszenie roku 2017 Rokiem Reformacji to nie tylko miły, przyjazny 
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gest wobec mieszkających tu ewangelików, ale też przyznanie, że 

wielowyznaniowość, wielokulturowość Śląska to jedno z najcenniejszych jego 

bogactw. Działania wielu towarzystw, diakonii wnosi swój cichy wkład w 

polepszenie życia mieszkańców Śląska. Rok ten będzie nowym spojrzeniem 

na kwestię wolności i odpowiedzialności. Ktoś powiedział, że protestantyzm 

jest potrzebny aby także jutro panowała wolność sumienia. Myślę, że Rok 

Reformacji będzie ważny dla wszystkich następnych pokoleń w spoglądaniu 

na naszą wolność i odpowiedzialność. Dziękuję Państwu za waszą decyzję, 

dziękuję inicjatorom, Panu Marszałkowi Mercikowi. Ze strony kościoła 

deklaruję, że będziemy się starali wypełnić ten rok wartościową treścią, byśmy 

w duchu ekumenizmu, poszanowania jeszcze lepiej się poznawali, by Śląsk 

był szmaragdem, którego wartością jest różnorodność. 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Województwa Śląskiego (druk V/241): 
 

- Pan Józef Koczar, radca prawny – Sejmik przyjął projekt uchwały 

zawierający pakiet około 30 poprawek do Statutu. Prezes Rady Ministrów 

zgłosił kilka uwag, m.in. zakwestionował zapis art. 51 ust. 5, stąd propozycja 

zmiany tej jednostki redakcyjnej i propozycja rezygnacji z trybu obiegowego. 

Wycofano też zapisy o wygaśnięciu mandatu radnego pozostawiając to 

regulacjom ustawowym. Pozostałe uwagi mają charakter redakcyjny. 

 

- radny Jan Kawulok – praca nad Statutem trwała od początku roku. Komisja 

proponowała nieco inny zapis niż przyjęty w maju, dotyczący także tego trybu 

obiegowego. Komisja na posiedzeniu w czwartek zaopiniowała pozytywnie, 

oczywiście w odniesieniu do tekstu pierwotnego. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Obwodowi Lecznictwa 

Kolejowego – s.p.z.o.z. w Bielsku-Białej (druk V/199): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – przechodzimy do serii 

głosowań i z racji tego, że wszystkie 36 uchwał dotyczy tej samej materii, 

prosiłbym o przyjęcie takiej formuły, że najpierw merytoryczne komisje 

przedstawią nam swoje opinie, a później będziemy głosować po kolei statuty. 
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Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … Pani Radna Halina Bieda 

… opinie pozytywne … Komisja Statutowo-Regulaminowa … Pan Radny 

Kawulok … pozytywnie … Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie ? 

 

- radny Jan Kawulok – mamy duży blok służby zdrowia. Długo czekałem na tą 

chwilę, kiedy Sejmik będzie zatwierdzał statuty jednostek podległych. Od 9 lat 

kwestionowałem fakt, że robi to Zarząd, a nie organ uchwałodawczy. Jak się 

okazało kontrola NIK zakwestionowała tą formę i mamy zbiorową zmianę 

tego tematu. Nareszcie mamy to co powinno być. Wyrażam trochę żal, że ten 

dokument tworzony trochę bez udziału radnych. Wiem, że powstał wzór 

statutu, on był konsultowany ze stroną społeczną, z dyrektorami również, 

natomiast nie uzyskaliśmy my tego dokumentu. Dopiero w czwartek na 

komisji uzyskaliśmy te 36 dokumentów, które generalnie idą w dobrym 

kierunku, natomiast w naszej opinii niepotrzebnie pewne rzeczy zostały ze 

statutów usunięte, które mogły zostać. Statut teraz zupełnie odsuwa od organu 

tworzącego decyzję o strukturze zakładu, zostawia to wszystko w regulaminie 

organizacyjnym, który zgodnie z ustawą o działalności leczniczej zatwierdza 

dyrektor jednostki, czyli to nie Sejmik czy Zarząd będą decydować o 

strukturze oddziałów, rodzaju, lecz dyrektor. Ustawa mówi, że dyrektor 

powinien uzyskać opinię rady społecznej – wiemy, że nie jest wiążąca. Tak, że 

tu wątpliwości radnych PiS budzi fakt, że może nastąpić duża zmiana w 

jednostkach bez wiedzy organu założycielskiego. Na komisjach była pewna 

polemika, część radnych, czy pracowników urzędu twierdziła, że w dalszym 

ciągu będziemy podejmować decyzję o likwidacji oddziału. Niestety, według 

naszej interpretacji stan prawny nie przewiduje takiej potrzeby, jeśli będzie to 

w regulaminie organizacyjnym dyrektor nie musi pytać o zgodę Sejmiku. To 

budzi wątpliwości, można było w statucie dodać jeden krótki załącznik, który 

by określił strukturę choćby w zakresie oddziałów szpitalnych, tych istotnych 

dla śląskiej służby zdrowia. Nieczęsto spotyka się też w statutach zapis: ilość 

członków rady społecznej od… do…, czyli będzie 10 będzie dobrze, 12 też 

dobrze. Jeżeli nadzór prawny wyraził zgodę, to widocznie tak ma być. Dotąd 

statut precyzyjnie określał ilość członków rady społecznej. W tym dokumencie 

dajemy upoważnienie na powołanie rady społecznej przez Zarząd, według 

opinii mecenasa jest to prawidłowa postawa, wiem, że w niektórych 

samorządach to zadanie jest realizowane też przez organ uchwałodawczy. 

Ustawa o działalności leczniczej mówi co powinien zawierać statut: strukturę 

podmiotu, natomiast regulamin organizacyjny strukturę przedsiębiorstwa. Tu 

są te pojęcia w ustawie, które może do końca nie są rozpoznawalne. Czy nie 

powinno być informacji w statucie na temat struktury zarządczej jednostki 

jako formy struktury organizacyjnej podmiotu ? W tej chwili np. ilość 

zastępców dyrektora będzie określał dyrektor, nie Sejmik. Dotąd był pewien 

porządek – w jednostkach większych 4 zastępców, w mniejszych 1. W tej 

chwili ponieważ nie ukrywam czy nadzór wojewody nie zakwestionuje tego 
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dokumentu ze względu na zbyt wąski opis struktury podmiotu, jak również ze 

względu na te uchybienia choćby w zakresie utrzymania struktury oddziałów, 

dlatego z naszej strony nie będzie poparcia. Decyzji radnych zostawiamy jakie 

będzie głosowanie. Mamy obawy, że statut będzie szybko zmieniamy, a to są 

koszty dla dyrektora, który musi go rejestrować w KRS. Z kolei ceniąc fakt, że 

większość kadry zarządzającej, jak i związków zawodowych pozytywnie 

zaopiniowały dokument – negatywnie te jednostki gdzie nie ma dobrej 

współpracy miedzy stroną społeczną a zarządzającymi. Na przyszłość apel – 

przy tego typu sprawach może jednak praca dwuetapowa, bądź wspólne 

dopracowanie. 

 

- radny Ryszard Majer – doceniam pracę, którą wykonał wydział i Pani 

Marszałek, ale chciałbym zwrócić uwagę na trzy statuty, które chociaż 

przeszły pełną procedurę nie uzyskały pełnej akceptacji strony społecznej. 

Trzy jednostki z regionu częstochowskiego. Związek zawodowy NSZZ 

Solidarność negatywnie zaopiniował te statuty. Komisja większością przyjęła 

projekty statutów, mogę jedynie apelować do Pana Marszałka by te trzy 

statuty wyjął z całości uchwał i jeszcze raz porozmawiał ze stroną społeczną, 

bo te wątpliwości znaczą, że strona społeczna jest niedoinformowana. Jestem 

świadomy, że proceduralnie wszystko jest lege artis, ale może warto spotkać 

się ze związkowcami i wysłuchać co mają do powiedzenia, czego się 

obawiają, dlaczego negatywnie opiniują statuty tych trzech jednostek. 

 

- radna Halina Bieda – ja w trybie sprostowania, bo uwagi dotyczyły dwóch 

statutów, a opinia negatywna tylko jednego. Nie było trzech negatywnych 

opinii jeśli chodzi o stronę związkową. Negatywna opinia dotyczyła tylko 

Szpitala im. NMP w Częstochowie. 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – padło tu trafne stwierdzenie, że 

dotyczyło to szpitala, w którym nie ma poprawnych stosunków między 

związkami zawodowymi a dyrekcją, natomiast nie uważam za stosowne 

wyciąganie tego statutu z całego zestawu, bo zburzy to całą harmonię. Idziemy 

blokiem, statuty są praktycznie według jednego wzoru przygotowane, Pani 

Dyrektor przejrzała statuty w innych województwach i idziemy w dobrym 

kierunku. Jeżeli ktoś już to zrobił i te drzwi są otwarte, to nie musimy ich 

wyważać. Relacje ze związkami w Szpitalu na Parkitce zostawiłabym 

dyrekcji, natomiast statutu ze względu na fakt, że jest to schemat dla 

wszystkich jednakowy, nie wyciągałabym z porządku obrad. 

 

- radny Ryszard Majer – albo mamy coś innego, ale jeśli chodzi o 

Wojewódzki Zakład Opieki nad Matką, Dzieckiem i Młodzieżą, to tam 

negatywną opinię wyraził NSZZ Solidarność… 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  21 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi 

Wojewódzkiemu w Bielsku-Białej (druk V/200): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  21 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Pulmonologii 

i Torakochirurgii w Bystrej (druk V/201): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby ewentualnie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Nr 2 w Bytomiu (druk V/202): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  20 

przeciw 0 
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wstrzym. 12 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Specjalistycznemu Nr 4 w Bytomiu (druk V/203): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  20 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi 

Specjalistycznemu w Chorzowie (druk V/204): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  20 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Specjalistycznemu im. Najświętszej Maryi Panny 

w Częstochowie (druk V/205): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  21 

przeciw 0 

wstrzym. 10 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej nad Matką, Dzieckiem i Młodzieżą 

w Częstochowie (druk V/206): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Obwodowi 

Lecznictwa Kolejowego w Gliwicach – SP ZOZ (druk V/207): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Ośrodkowi Lecznictwa Odwykowego i Zakładowi Opiekuńczo-

Leczniczemu w Gorzycach (druk V/208): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 



17 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Centrum Pediatrii „Kubalonka” w Istebnej (druk V/209): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Rehabilitacyjnemu dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju 

(druk V/210): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Specjalistycznemu Nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju (druk 

V/211): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  21 

przeciw 0 

wstrzym. 11 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Beskidzkiemu 

Zespołowi Leczniczo-Rehabilitacyjnemu Szpitalowi Opieki 

Długoterminowej w Jaworzu (druk V/212): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Psychiatrii 

w Katowicach (druk V/213): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Okręgowemu 

Szpitalowi Kolejowemu w Katowicach – s.p.z.o.z. (druk V/214): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi im. 

Stanisława Leszczyńskiego w Katowicach (druk V/215): 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Ośrodkowi Medycyny Pracy w Katowicach (druk V/216): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Pogotowiu Ratunkowemu w Katowicach (druk V/217): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi 

Wojewódzkich Przychodni Specjalistycznych w Katowicach (druk 

V/218): 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Neuropsychiatrycznemu im. dr. Emila Cyrana 

w Lublińcu (druk V/219): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 11 

 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Chorób 

Płuc w Orzeszu (druk V/220): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby z 

Państwa Radnych zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Terapii 

Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk V/221): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Wojewódzkiemu Szpitalowi Chirurgii Urazowej im. 

dr. Janusza Daaba w Piekarach Śląskich (druk V/222): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

29. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Chorób 

Płuc im. Św. Józefa w Pilchowicach (druk V/223): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Państwowemu 

Szpitalowi dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Rybniku (druk 

V/224): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Specjalistycznemu Nr 3 w Rybniku (druk V/225): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

32. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Leczenia 

Oparzeń im. dr. Stanisława Sakiela w Siemianowicach Śląskich 

(druk V/226): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

33. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Rejonowemu 

Pogotowiu Ratunkowemu w Sosnowcu (druk V/227): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

34. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Zakładowi 

Diagnostyki Obrazowej w Sosnowcu (druk V/228): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

35. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Specjalistycznemu Nr 5 im. Św. Barbary w Sosnowcu 

(druk V/229): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

36. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu „REPTY” 

Górnośląskiemu Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka 

w Tarnowskich Górach (druk V/230): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

37. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi 

Psychiatrycznemu w Toszku (druk V/231): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

38. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Śląskiemu Centrum 

Rehabilitacji i Prewencji w Ustroniu (druk V/232): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

39. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi 

Kolejowemu w Wilkowicach Bystrej (druk V/233): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii ? … Nie widzę ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 14 

 

 

40. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Chorób Płuc im. dr. Alojzego Pawelca w Wodzisławiu 

Śląskim (druk V/234): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ogłaszam przerwę do 

godz. 13
10

… 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

41. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk 

V/238): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – jako, że Zarząd 

wprowadził autopoprawkę uprzejmie proszę Panią Skarbnik o dwa zdania skąd 

ona się wzięła. 

 

- Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – w piątek 

dostarczono do kontrasygnaty porozumienie gminami, powiatami subregionu 

południowego w sprawie realizacji projektu dotyczącego zwiększenia 

wykorzystania zasobów mapowych tegoż subregionu. Kwota w limicie 

zobowiązań, w załączniku 2 jest o ponad 2 tys. niższa – kwota ta z 327 902 

wzrośnie do 330 750. 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – proszę o 

przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? 

 

- radny Jan Kawulok – w WPF w części opisowej mamy informację na temat 

zdjęcia środków z zadania rozbudowa „Rept”. Jest to o tyle zła wiadomość, bo 

miała to być inwestycja wspólna Ministerstwa Zdrowia i Województwa 

Śląskiego. W roku 2015 zmniejszamy o 1,6 mln, a zwiększamy o 8 mln w 

roku 2016. Co z tego można domniemywać ? Rząd nie ujął tego w budżecie 

też na przyszły rok. Przesuwamy to na rok 2018, czyli w zasadzie na nigdy. 

Jest to zła informacja jeśli chodzi o służbę zdrowia, bo ta jednostka wymaga 

tej inwestycji. Co się stanie jest w roku 2016 [jeśli] rząd nie zaplanuje 

środków na rok 2017 – zrezygnujemy z tej inwestycji ? 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – rozmawialiśmy o tym na Komisji 

Zdrowia i tłumaczyliśmy, że jest przesunięcie środków na rok 2016. 

Inwestycja trwa 3 lata. I na pytanie czy ministerstwo przyzna nam środki w 

2016 roku nie jestem w stanie odpowiedzieć w tej chwili. Są dokumenty w 

ministerstwie i u wojewody i wydaje się, że zostanie zrealizowana na 100 %. 

Jeśli coś by się stało i nie otrzymalibyśmy tych środków, to uważam że rolą 

Sejmiku jest podjęcie decyzji, bo jest to jak najbardziej potrzebna inwestycja. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

42. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2015 rok (druk V/239): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby jeszcze w tym momencie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 12 
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43. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2015 rok 

(druk V/240): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o opinię Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym 

punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

44. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu 

Zabrze (druk V/235): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! A zatem proszę o opinię Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w 

tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

45. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu 

Gliwice (druk V/236): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę zatem o opinię Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w tej kwestii ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

46. Podjęcie uchwały w sprawie podania do publicznej wiadomości 

informacji o zamiarze i przyczynach połączenia Regionalnego 

Ośrodka Kultury w Katowicach i Śląskiego Centrum Dziedzictwa 

Kulturowego w Katowicach (druk V/237): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie jest potrzebne ! A zatem proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … opinia pozytywna. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 

47. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego do Rady Społecznej Doradztwa 

Rolniczego przy Śląskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego 

w Częstochowie (druk V/243): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę …! Proszę zatem o zgłaszanie kandydatów. 

 

- Wicemarszałek Stanisław Dąbrowa – w imieniu Komisji Rolnictwa w 

uzgodnieniu proponujemy kandydaturę radnego Krystiana Kiełbasy. Był w 

radzie jeszcze z ramienia Solidarności Rolników Indywidualnych. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy są inne jeszcze 

kandydatury ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

48. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – Państwo otrzymaliście 

dość obszerny materiał pisemny. Czy ktoś chciałby się odnieść do tego 

materiału ? 

 

- radny Michał Wójcik – chciałem się odnieść do rzeczy, która miała miejsce 

w okresie międzysesyjnym. Chodzi o sprawę personalną, o Pana dr. A. K. 

Dlaczego został odwołany z funkcji pełnomocnika marszałka ? Osoba 

niezwykle zasłużona, historyk, który ma swój pogląd na pewne sprawy – 

można się z tym zgadzać, albo nie, ale przysłuchując się co z tego miejsca 

dzisiaj mówił Pan Radny Makowski, Pan Radny Gorzelik rozumiem 

ekumenizm jest dobry tylko w pewnych momentach, a w innych jest 

hipokryzja. Mam pytanie – i chciałbym żeby odpowiedział Pan Marszałek 

Mercik – czy prawdą jest, że RAŚ miał wpływ na podjęcie tej personalnej 

decyzji. Czy jest to zemsta z Państwa strony jak wypowiadał się Pan dr K. ? 

Miałem okazję spotkać go po raz pierwszy w programie Jana 

Pospieszalskiego, gdzie Pan doktor wypowiadał się m.in. na temat osławionej 

stałej wystawy, która miała być zorganizowana w Muzeum Śląskim. Osobą, o 

której dużo wówczas mówiono był Pan Dyrektor Jodliński, dzisiaj kandydat z 

list mniejszości niemieckiej. Logika każe zapytać … Państwo jesteście częścią 

listy, która jest do parlamentu. Chciałem zapytać czy to jest ta zemsta, czy 

osoba, która wypowiada się na temat trudnych spraw, mówi o rewizjonizmie, 

czy ta osoba została ukarana za to że miała poglądy bardzo propolskie i miała 

odwagę napisać pewne rzeczy w różnych artykułach ? 

 

- radny Henryk Mercik, Członek Zarządu Województwa – Panie Radny ! Na 

pytanie czy RAŚ miał coś wspólnego, czy naciskał na odwołanie Pana dr. K., 

odpowiadam: nie jest to prawdą ! 

 

 

49. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Stanisław Dzwonnik – wniosek w sprawie trudnej sytuacji dotyczącej 

braków w zaopatrzeniu w wodę w gminie Koniecpol. Wobec skali zjawiska i 

jego długotrwałości należałoby rozpatrzyć możliwość ewentualnej 

partycypacji w kosztach budowy 13 km wodociągu – koszt około 15 mln zł 

(na piśmie – INT. 5.0003.0123/15). 
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- radny Stanisław Gmitruk – złożył podobny w treści wniosek dotyczący 

braków w zaopatrzeniu w wodę w 8 miejscowościach na terenie gminy 

Koniecpol (na piśmie – INT. 5.0003.0119/15). 

 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – o trudnej 

sytuacji w gminie Koniecpol mamy już informacje. Jaka będzie możliwa 

pomoc w gestii Województwa Śląskiego, to trudno mi w tej chwili 

powiedzieć, tą sprawę przeanalizujemy. Natomiast chciałby też nawiązać do 

tematu zaopatrzenia w wodę – w najbliższą środę odbędzie się konferencja na 

Uniwersytecie Śląskim, m.in. Marszałek Saługa objął ją patronatem. Temat 

jest ważny i na czasie w sytuacji w ogóle bezpieczeństwa zaopatrzenia w wodę 

przeznaczoną do spożycia w perspektywie 5, 10, 20 lat. Od dłuższego czasu 

obserwujemy pewien brak współpracy samorządu województwa z gminami, 

każda gmina ma swoje pomysły na zaopatrzenie w wodę, także w gminach, 

gdzie GPW ma swoje sieci wodociągowe i wydawałoby się takim logicznym 

rozwiązaniem korzystanie z tej sieci, a okazuje się, że nie zawsze. Często te 

działania są irracjonalne, często są wykorzystywane na to środki unijne – na 

niszczenie czegoś co udało się 130 lat temu wypracować i co do tej pory 

funkcjonowało. Myślę, że powinniśmy omówić tą sytuację w skali całego 

województwa i na przyszłość zastanowić się jak taki system zbudować żeby w 

sytuacji, która w gminie Koniecpol wystąpiła, ale również wiemy, że 

miejscowości Podbeskidzia mają duży problem z zaopatrzeniem w wodę, jak 

temat systemowo rozwiązać żeby w XXI wieku takich problemów nie było. 

Tak więc serdecznie zapraszam – środa godz. 10
00

, Uniwersytet Śląski. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – nie widzę już chętnych 

do zabrania głosu, a zatem wyczerpaliśmy porządek sesji. Przypominam o 

sesji 12 października, zapraszam Państwa serdecznie jeszcze raz na tą sesję 

związaną z kongresem MŚP. Zamykam XII sesję… 

 

 

50. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 13
45

. 
 


